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§ 42 Val av justerare 
 
Beslut 

1. Miljönämnden utser Helena Grahn att jämte ordförande justera dagens protokoll 
torsdag den 28 mars. Skriftliga reservationer och skriftliga yttranden ska lämnas 
in senast klockan 12:00 onsdag den 27 mars. 
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§ 43 Anmälan av inkomna skrivelser - mars 2024 

MNN-2024-37 
 
Beslut 

1. Miljönämnden lägger redovisningen av inkomna skrivelser till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Beslut KSAU 240219 § 64 Remiss från Klimat--combined 
• MN-2023-343-Beslut KF 240201 § 9 Motion av John Roslund (M)-combined 
• MN-2023-12867-Beslut KSAU 240212 § 59-combined 
• MN-2024-2527-Beslut KSAU 240205 §48 Reviderade riktlinjer-combined 
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§ 44 Anmälan av upprättade och utgående skrivelser - mars 2024 

MNN-2024-38 
 
Beslut 

1. Miljönämnden lägger redovisningen av upprättade och utgående skrivelser till 
handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Samverkansprotokoll 2024-01-23 underskrivet 
• Bil 2. Uppföljning av systematiskt arbetsmiljöarbete 2023 
• Samverkansprotokoll 2024-01-26 underskrivet 
• Beslutsunderlag - inför tillsättning av enhetschef MSA 
• Beslutsunderlag - inför tillsättning av enhetschef KOJ 
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§ 45 Redovisning av delegerade beslut - mars 2024 

MNN-2024-45 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden har i nämndens delegationsordning överlåtit beslutanderätten till 
ordförande, presidiet, vice ordförande och tjänstepersoner samt beslutat att beslut som 
fattas med delegation ska redovisas för nämnden. Redovisningen innebär inte att 
miljönämnden omprövar eller fastställer besluten. 
Listorna med fattade delegationsbeslut skickas senare. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av redovisningen av delegerade beslut och lägger den 
till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Delegationslista administrativ 
• Delegationslista detaljplaner och bygglov 
• Delegationslista projektavtal 
• Delegationslista yttrande övrigt 
• Delegationslista övriga 
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§ 46 Miljödirektören informerar - mars 2024 

MNN-2024-39 
 
Sammanfattning 
Miljöförvaltningen informerade om hållbarhetscertifiering av Malmös arbete med 
Eurovision. Förvaltningen informerade även om att Malmö är finalist i svenska One Planet 
City Challenge. 
Miljönämnden informeras i arbetet med luftkvalitet vid förskolor. Information om 
planeringen inför nämndens studiebesök i Köpenhamn 21 maj. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av information och lägger den till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Miljöförvaltningen Totalrapport HME 2023 
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§ 47 Information om Stadion 
 
Sammanfattning 
Britt-Marie Fagerström, process- och projektledare från stadskontoret, informerar 
nämnden om Stadion. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av informationen och lägger den till handlingarna. 
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§ 48 Information om öresundsmetron 
 
Sammanfattning 
Jesephine Nellerup, stadsbyggnadsstrateg från stadsbyggnadskontoret, och Annika 
Reischmann, planeringssekreterare från stadsbyggnadskontoret, informerar. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av informationen och lägger den till handlingarna. 
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§ 49 Information om medarbetarenkäten 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av informationen och lägger den till handlingarna. 
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§ 50 Rapport om inventering av ålgräs inom Malmö stads havsområde 
2023, MN-2023-9074 

MNN-2024-50 
 
Sammanfattning 
En undersökning av ålgräsets täckningsgrad och djuputbredning utfördes i oktober 2023 
längs tre transekter inom Malmö stads havsområde. Undersökningen visade på friska 
bestånd av ålgräs. Den ekologiska statusen enligt Vattendirektivets klassning  var "God" för 
transekt 17 och 18 och "Hög" status för transekt 19. Under hela perioden 2016-2023 har 
dock ålgräsmängden minskat drastiskt på djupet 2-4 meter i transekt 19. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av rapporten och lägger den till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Rapport inventering av ålgräs, Zostera marina 
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§ 51 Årsrapport externfinansierade projekt 2023, MN-2024-1385 

MNN-2024-44 
 
Sammanfattning 
Årsrapporten är en sammanställning av miljöförvaltningens externfinansierade projekt 
under 2023. 2023 ledde eller deltog miljöförvaltningen i 38 externfinansierade projekt och 
projekten har bidragit med 15 624 000 kronor till förvaltningen. Det är något fler projekt 
och cirka 3 miljoner kronor mer än under 2022. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av rapporten och lägger den till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• MN-2024-1385-Årsrapport externfinansierade projekt 2023 
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§ 52 Nämndsbudget 2024, MN-2024-63 

MNN-2024-5 
 
Sammanfattning 
Nämndsbudget 2024 ska beslutas, enligt Malmö stads tidplan för budget och uppföljning 
under år 2024, vid två tillfällen. Nämndens plan för verksamheten och plan för ekonomin 
beslutades av nämnden den 25 januari 2024. Nämndens plan för kommunfullmäktigemålen 
och budgetuppdrag ska beslutas senast den 28 mars 2024. I plan för 
kommunfullmäktigemålen beskriver nämnden sina insatser för att bidra till 
kommunfullmäktigemålen de tio kommunfullmäktigemål som nämnden omfattas av. 
Nämnden beskriver även övergripande hur bidragen ska följas upp och hur bidragen 
förväntas leda till förflyttning mot kommunfullmäktigemålen, för året och mandatperioden. 
Från och med 2024 är det åter obligatoriskt att använda indikatorer vid planering och 
uppföljning. Indikatorerna kan vara kvalitativa eller kvantitativa. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden fastställer avsnittet plan för kommunfullmäktigemål och budgetuppdrag i 
nämndsbudget 2024 enligt förvaltningens förslag med tillägg av Sofia Hedéns, Eva Bertz 
och Jesper Olssons tilläggsyrkanden. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Grahn (M) meddelar att hon avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 52 a. 
Jenny Bengtsson (SD) meddelar att hon avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 
52 b. 
Tobias Petersson (V) och Gunilla Ryd (V) meddelar att de avser inkomma med en skriftlig 
reservation, bilaga § 52 c. 
   

Yrkanden 
Sofia Hedén (S), Eva Bertz (L) och Jesper Olsson (MP) yrkar tillägg enligt följande: 

• Procentuell andel utförd styrd tillsyn på förskolor och skolor jämfört med 
tillsynsplanen, på sida 15. 

• En utvärdering av hur miljönämnden har prioriterat resurser i arbetet med att nå 
målen för att minska koldioxidutsläppen, samt en analys av hur arbetet 
fortskrider, på sida 18. 

• En utvärdering av arbetet med att identifiera och åtgärda bristområden för urban 
grönska ur ett sårbarhets- och rättviseperspektiv, på sida 19. 

• En utvärdering av arbetet med att identifiera och åtgärda bristområden för urban 
grönska ur ett sårbarhets- och rättviseperspektiv, på sida 31. 

Tobias Petersson (V) och Gunilla Ryd (V) yrkar tillägg enligt följande: 
1. Under “Kommunfullmäktigemål - Malmö stad arbetar för att ge barn och unga 
goda uppväxtvillkor”  

• att Miljönämnden verkar för att Malmö stad ska arbeta för att uppnå och följa 
WHO´s nya riktlinjer för luftkvalitet och därför tar fram ett åtgärdsprogram för 
att uppnå WHO´s nya mål om god luftkvalitet. 
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2. Under “Kommunfullmäktigemål - Malmö är en föregångare när det gäller 
minskade utsläpp av växthusgaser och är en klimatneutral stad 2030” verka för: 

• att revideringen av stadens trafik- och mobilitetsplan verkar för en minskning av 
antalet bilar i staden i reella tal och inte regleras i förhållande till 
befolkningsantalet.  

3.  Under “Kommunfullmäktigemål - Malmö stad arbetar för en långsiktigt hållbar 
elförsörjning samt ökad energieffektivisering, under planering 2024 även skriva in:  

• att nämnden ska verka för att det nya ”energibolaget” ska utreda och arbeta för 
uppköp av befintlig verksamhet inom energisektorn då detta anses vara till nytta 
för medborgare och miljön. 

4. Under Kommunfullmäktigemål: Malmö är en föregångare när det gäller 
minskade utsläpp av växthusgaser och är en klimatneutral stad 2030: I linje med 
stadens beslutade miljömål, mål 3 i miljöprogrammet så bör staden inkludera 
konsumtionsbaserade utsläpp i sin koldioxidbudget. 

• att miljönämnden inkluderar konsumtionsbaserade utsläpp, som ett tillägg till det 
redan existerande uppdraget att arbeta fram en modell för stadens CO2-budget. 

Sofia Hedén yrkar avslag på samtliga av Tobias Peterssons yrkanden. 

Ajournering 
Ordföranden ajournerar mötet klockan 16:15-16:20. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om nämnden kan bifalla förvaltningens förslag med Sofia Hedéns, Eva 
Bertz och Jesper Olssons tilläggsyrkanden och finner frågan "Ja" besvarad. 
Ordföranden frågar om nämnden kan bifalla Tobias Peterssons och Gunilla Ryds 
tilläggsyrkanden och finner frågan med "Nej" besvarad. 
Ordföranden finner att nämnden beslutar att anta förvaltningens förslag med tillägg av 
Sofia Hedéns, Eva Bertz och Jesper Olssons yrkanden. 

Beslutet skickas till  
Kommunfullmäktige 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 240321 
• MN-2024-63-Nämndsbudget 2024 kompletterad med plan för 

kommunfullmäktigemål och budgetuppdrag (Miljönämnden) 
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Bilaga § 52 a           

 

Särskilt yttrande 

Ärende 11. Nämndsbudget 2024 

Moderaterna vill börja med att poängtera att vi inte hade valt att styra kommunen enligt de mål 
som är beslutade av fullmäktige om vårt budgetalternativ hade vunnit. Nu föll dessvärre vårt 
budgetalternativ. I det här ärendet beskrivs nämndens plan för att uppnå de 10 
kommunfullmäktigemål som nämnden omfattas av samt hur målen ska följas upp. Glädjande nog 
är indikatorerna tillbaka. Dock blir det fortfarande svårmätt, eftersom nämnden kommer blanda 
kvantitativa och kvalitativa indikatorer för att mäta måluppfyllelsen.  

Under målområde ”En stad med goda uppväxtvillkor för barn och unga” lyfter man att miljönämnden 
bidrar till att barn och unga får en hälsosam uppväxt genom regelbunden tillsyn av bland annat 
bostäder, förskolor och skolor. Samtidigt har man konstaterat att det kommer att ta mer än 22 år 
att utreda föroreningssituationen på befintliga förskolor, grundskolor och gymnasieskolor i den 
takt man håller i dagsläget. Den planerade tillsynen under 2024 är 0 timmar, trots att behovet 
beräknas vara 400 timmar. Även bostadstillsynen har kapats drastiskt de senaste åren, trots att det 
är känt att staden har slumförvaltade fastigheter där barn far illa. 

Även Tryggare Malmös tillsyn på samlingslokaler lyfts som en framgång under det här målet. 
Detta trots att tillsynen på samlingslokalerna har minskat så kraftigt på grund av minskade 
resurser att man inte kommer kunna jobba uppsökande längre.  

Under målområdet ”En attraktiv stad för arbete och hållbar tillväxt” lyfter man att miljönämnden 
bidrar till en sund konkurrens inom näringslivet genom arbetet med tillsyn och kontroll, trots att 
tillsynen kapas på alla områden.  

Under målområdet ”En mer jämlik stad” lyfter man återigen nämndens bostadstillsyn som en 
framgång. Denna gång lyfts den uppsökande bostadstillsynen i socioekonomiskt svaga områden. 
Även här har tillsynen kapats kraftigt de senaste åren. Andelen utförd tillsyn har även minskat på 
grund av personalbrist.  

Under målområdet ”Malmö stad arbetar för att stärka det förebyggande arbetet och minska brottsligheten” 
skriver man att nämnden bidrar till ökad trygghet genom att bedriva tillsyn av verksamheter i 
socioekonomiskt svaga områden där den uppleva otryggheten är högre i syfte att öka tryggheten 
och minska brottligheten. Man lyfter även att det bedrivs samordnad tillsyn i riskmiljöer för 
människohandel och exploatering. Det stämmer förvisso att tillsynen bedrivs, men det har den 
gjort i många år och det görs inga utökade satsningar på tillsynen. Snarare så har såväl tillsyn som 
antalet inspektörer minskat. Att se det som att man stärker det förebyggande arbetet är således 
tveksamt.  

Under målområdet ”En god organisation” lyfts bland annat vikten av en god arbetsmiljö, att ta vara 
på medarbetarnas kompetenser och att ha öppenhet och tillit. Det står ingenting om den skyhöga 
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personalomsättningen, alla anmälda tillbud om hot och våld eller andelen medarbetare som inte 
trivs med sin arbetssituation. För att kunna mäta ett mål är det viktigt att ha koll på utgångsläget. 
I inledningen kan man läsa att nämnden har en relativt hög personalomsättning. På en enhet är 
personalomsättningen hela 44 procent. En hög personalomsättning innebär ökade kostnader för 
rekrytering, introduktion och handledning samt minskad produktivitet. Med den 
underfinansierade budget som nämnden har är det ytterst viktigt att vi lyckas behålla den 
kompetens vi har.  

Om man nu väljer att styra utifrån mål gäller det att göra det på ett seriöst och rättvisande sätt. 
Moderaterna upplever inte att den bild som målas upp speglar de satsningar styret har valt att 
göra utifrån sin skrala budget.  

Miljönämnden 2024-03-21 

Helena Grahn (M) 
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Bilaga § 52 b       
    

 

Särskilt yttrande 

MN-2024-63 Nämndsbudget 2024 – Kompletterad med plan för 
kommunfullmäktigemål och budgetuppdrag 

Då Sverigedemokraternas budget för 2024, där vi hade andra mål än styret, tyvärr inte gick 
igenom i kommunfullmäktige den 2 november 2023, utan det var styrets budget som fick gehör, 
så är det de styrande partiernas budget vi har att följa i nämnderna med deras 
kommunfullmäktigemål.  

I kommunfullmäktigemål ”Malmö stad arbetar för att ge barn och unga goda uppväxtvillkor” 
nämner styret att miljönämnden kommer att bedriva tillsyn där barn och unga vistas, vilket vi 
också tycker är bra. Dock nämner styret i sin skrivelse att det ska fokuseras på barn och unga i 
socioekonomiskt svaga områden, ett arbete vi Sverigedemokrater menar är viktigt att man 
bedriver i hela staden, och inte enbart fokuserar på eller pekar ut specifika områden. Barn och 
ungas rättigheter till goda uppväxtvillkor är lika mycket värda oavsett var i Malmö de bor.  

I kommunfullmäktigemålet ”Malmö stad arbetar för en långsiktigt hållbar elförsörjning samt ökad 
energieffektivisering” nämner man att enligt Malmö Stads miljöprogram samt energistrategin, ska 
Malmö år 2030 försörjas till 100 procent av återvunnen och förnybar energi. Detta ska enligt 
styret bland annat uppnås genom att nämnden ska arbeta med nationellt påverkningsarbete för 
ökad elproduktion och överföring av el, samt arbeta för att via vind- och solkraft öka den 
förnybara elproduktionen i Malmö. Vi Sverigedemokrater tycker att man istället bör fokusera på 
att använda sig av kärnkraft och inte minska användningen av detta, då kärnkraft genererar 
mycket större mängder el än vad exempelvis vindkraft gör. Vidare anser vi Sverigedemokrater att 
man bör se över möjligheten att eventuellt starta upp mindre kärnkraftverk och stötta den 
nationella påverkan av detta. 

I kommunfullmäktigemålet ”Malmö stad arbetar för att stärka det förebyggande arbetet och 
minska brottsligheten” nämns det att man ska fortsätta genomföra uppsökande 
myndighetsgemensam tillsyn inom ramen för Tryggare Malmö. Man nämner också att den 
samordnade tillsynen ska vara fokuserad till riskmiljöer för människohandel och exploatering, 
som till exempel olovligt boende, samt att man även ska ha fokus på illegal avfallshantering med 
flera. Däremot kommer man inte längre fokusera på de illegala svartklubbarna, vilket vi 
Sverigedemokrater inte kan förstå då man under tidigare tillsyn av dessa bland annat hittat 
olovligt boende, illegal arbetskraft, människohandel, illegala verksamheter och mycket annat.  

Miljönämnden 2024-03-21  

Jenny Bengtsson 

Med instämmande av: 

Henric Lindau 
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Bilaga § 52 c        
    

 

Reservation 

Nämndsbudget 2024 - Kompletterad med plan för kommunfullmäktige mål och 
budgetuppdrag. MN-2024-63 
Vänsterpartiet finner att rådande förslag i det stora hela är bra, men att det saknas offensiva 
satsningar, och motivering som behöver komma från miljöförvaltningen inom nämnds 
överskridande projekt och initiativ. Staden behöver flytta fram positionerna avsevärt om vi 
ämnar leva efter ingångna avtal och egna program.  

Med detta i åtanke så yrkade vi på följande tillägg: 

1.  Under “Kommunfullmäktigemål - Malmö stad arbetar för att ge barn och 
unga goda uppväxtvillkor”  

Under miljönämndens bidrag vill vi lägga till:  

- att Miljönämnden verkar för att Malmö stad ska arbeta för att uppnå och följa WHO:s 
nya riktlinjer för luftkvalitet och därför tar fram ett åtgärdsprogram för att uppnå 
WHO:s nya mål om god luftkvalitet.  

2.  Under “Kommunfullmäktigemål - Malmö är en föregångare när det gäller 
minskade utsläpp av växthusgaser och är en klimatneutral stad 2030” verka 
för: 

- att revideringen av stadens trafik- och mobilitetsplan verkar för en minskning av 
antalet bilar i staden i reella tal och inte regleras i förhållande till befolkningsantalet. 

3.  Under “Kommunfullmäktigemål - Malmö stad arbetar för en långsiktigt 
hållbar elförsörjning samt ökad energieffektivisering, under planering 2024 
även skriva in:  

- att nämnden ska verka för att det nya ”energibolaget” ska utreda och arbeta för 
uppköp av befintlig verksamhet inom energisektorn då detta anses vara till nytta för 
medborgare och miljön. 

4. Under Kommunfullmäktigemål: Malmö är en föregångare när det gäller 
minskade utsläpp av växthusgaser och är en klimatneutral stad 2030: I linje med 
stadens beslutade miljömål, mål 3 i miljöprogrammet, så bör staden inkludera 
konsumtionsbaserade utsläpp i sin koldioxidbudget. 

- att miljönämnden inkluderar konsumtionsbaserade utsläpp, som ett tillägg till det 
redan existerande uppdraget att arbeta fram en modell för stadens CO2-budget. 
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Då våra förslag inte fick gehör så reserverar vi oss till förmån för våra tillägg. 
Miljönämnden 2024-03-21  

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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§ 53 Remiss från länsstyrelsen skåne om Handlingsplan för ekologiskt 
funktionella landskap i Skåne: insatsområden för grön infrastruktur 
2019-2030 (period 2024-2026), MN-2024-1986 

MNN-2024-49 
 
Sammanfattning 
Länsstyrelsen Skåne har inkommit med en remiss om handlingsplan för ekologiskt 
funktionella landskap i Skåne. Handlingsplanen syftar till att bevara och utveckla biologisk 
mångfald och ekosystemtjänster. Den understryker vikten av att skydda, utveckla och i 
vissa delar även koppla ihop de viktigaste områdena inom de olika naturtyperna samt 
betonar att information, kunskapsuppbyggnad och samverkan är en viktig del av 
genomförandet. Miljöförvaltningen är positiv till handlingsplanen och är eniga med 
länsstyrelsen om att information, kunskap och samverkan är viktigt. Miljöförvaltningens 
bedömning är uppdelad efter föreslagna insatsområden i handlingsplanen.  
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande. 
 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 
 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse miljönämnden 240321 
• Förslag till yttrande - Remiss från Länsstyrelsen Skåne om Handlingsplan f 
• MN-2024-1986-Remiss Länsstyrelsen Skåne - Handlingsplan 
• MN-2024-1986-Handlingsplan 
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§ 54 Motion av Anton Sauer (C) och Emelie Nyman (C) om en bilfri 
innerstad, MN-2024-155 

MNN-2024-41 
 
Sammanfattning 
Anton Sauer (C) och Emelie Nyman (C) har till kommunfullmäktige inkommit med en 
motion i vilken de föreslår att kommunfullmäktige ska anta ett inriktningsbeslut om en 
bilfri innerstad för att skapa en tryggare och trivsammare innerstad med mindre negativ 
påverkan på människor och miljön. Miljöförvaltningen anser att åtgärder för en bilfri 
innerstad ligger i linje med flera av miljöprogrammets mål. Samtidigt genomför staden 
redan idag en rad insatser som ger de effekter som motionen efterfrågar. Därför föreslår 
förvaltningen att anse motionen besvarad. 
 
Beslut 
1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande. 
2. Miljönämnden föreslår kommunfullmäktige att anse motionen besvarad. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Jenny Bengtsson (SD) reserverar sig muntligen i förmån för eget yrkande. 
Tobias Petersson (V) och Gunilla Ryd (V) reserverar sig muntligen i förmån för eget 
yrkande. 
   

Yrkanden 
Tobias Petersson (V) yrkar att miljönämnden föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
motionen. 
Jenny Bengtsson (SD) yrkar att miljönämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå 
motionen. 
Sofia Hedén (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden stället förslagen mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

Beslutet skickas till  
Kommunfullmäktige 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-03-21 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2024-03-3 
• MN-2024-155-2023-12-21_Motion Bilfri innerstad 
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§ 55 Remiss Havs och Vattenmyndigheten - Översyn och aktualisering 
av hamnar av riksintresse för yrkesfisket, MN-2024-271 

MNN-2024-48 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har översänt en remiss från Havs- och vattenmyndigheten till 
miljönämnden för samråd. Remissens förslag är en översyn av nuvarande hamnar av 
riksintresse för yrkesfisket och förslag på nya hamnar. Hamnar av riksintresse för 
yrkesfisket är hamnar som identifierats som betydande landnings- och hemmahamnar. I 
nuläget har Malmö en utpekad hamn av riksintresse för yrkesfisket som i och med förslaget 
föreslås tas bort. Att Malmö inte längre skulle ha ett utpekat riksintresse innebär att man i 
stadsplanering inte behöver tillgodose riksintressets behov. Miljöförvaltningen har noterat 
informationen men har inget att tillägga till kommunstyrelsen. 
 
Beslut 
1. Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  
 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-03-21 
• Förslag till yttrande miljönämnden 2024-03-21 
• MN-2024-271-Remiss gällande en översyn och aktualisering av hamnarna av 

riksintresse för yrkesfisket 
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§ 56 Slutredovisning av handlingsplan för arbetet 2019-2023 med att 
stärka Malmös roll som framtidens kuststad, MN-2024-1219 

MNN-2024-46 
 
Sammanfattning 
2018 fick kommunstyrelsen i uppdrag av kommunfullmäktige att tillsammans med berörda 
nämnder stärka Malmös roll som framtidens kuststad. Uppdraget resulterade i en 
handlingsplan som miljönämnden har samordnat. Arbetet med handlingsplanen har 
redovisats årligen till miljönämnden. Detta ärende innehåller en slutredovisning av 
handlingsplanens genomförande. Av planens 41 aktiviteter har 39 genomförts enligt plan. 
 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner förvaltningens förslag till slutredovisning och översänder den 
till kommunstyrelsen för beslut.  

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 
Tekniska nämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Fritidsnämnden 
Kulturnämnden 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-03-21 
• MN-2024-1219-Handlingsplan för arbetet 2019 till 2023 med att stärka Malmös roll 

som framtidens kuststad -Slutredovisning 
• MN-2024-1219-Bilaga 1 Aktiviteter i Handlingsplan för arbetet 2019 till 2023 med 

att stärka Malmös roll som framtidens kuststad 
• MN-2024-1219-Handlingsplan Malmö framtidens kuststad_rev2021 
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§ 57 Fortsättning av arbetet inom ”Framtidens kuststad” efter nuvarande 
handlingsplans utgång, MN-2024-1220 

MNN-2024-47 
 
Sammanfattning 
2018 fick kommunstyrelsen i uppdrag av kommunfullmäktige att tillsammans med berörda 
nämnder stärka Malmös roll som framtidens kuststad. Uppdraget resulterade i en 
handlingsplan som miljönämnden har samordnat. Arbetet med handlingsplanen har 
redovisats årligen till miljönämnden. Detta ärende innehåller ett förslag till fortsättning av 
arbetet efter den tidigare handlingsplanens slut. Förslaget innehåller två delar, en 
samordning av linjearbetet kopplat till hav och kust och en samordning av 
utvecklingsarbete och projekt inom hav och kust. Fortsättningen av arbetet med framtidens 
kuststad föreslås samordnas av miljöförvaltningen och bedrivas inom deltagande 
förvaltningars ordinarie budget. Kommunstyrelsen fattar slutligt beslut om hur arbetet ska 
fortsätta, i enlighet med uppdraget i den tidigare handlingsplanen. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden godkänner för egen del miljöförvaltningens förslag till fortsättning av 
arbetet med framtidens kuststad och översänder förslaget till kommunstyrelsen för beslut.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) och Gunilla Ryd (V) meddelar att de avser inkomma med ett särskilt 
yttrande, bilaga § 57. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 
Tekniska nämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Fritidsnämnden 
Kulturnämnden 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-03-21 
• MN-2024-1220-Förslag till fortsättning av arbetet med Framtidens kuststad 
• MN-2024-1220-Handlingsplan Malmö framtidens kuststad_rev2021 
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Bilaga § 57        
   

 

Särskilt yttrande 

Fortsättning av arbetet inom ”Framtidens kuststad” efter nuvarande handlingsplans 
utgång MN-2024-1220 

Vänsterpartiet instämmer med Miljönämndens beslut om det fortsatta arbetet med framtidens 
kuststad, men vi inkommer med detta särskilda yttrande för att lyfta vissa aspekter som vi 
anser bör beaktas i det fortsatta arbetet. 

Stadens grunda bottenområden med ålgräsängar är viktiga uppväxtområden för fisk, 
kräftdjur och andra marina organismer – med betydelse för hela sundets ekosystem. De gör 
ju ett viktigt bidrag till att sänka CO2 utsläppen. 

Men vi ser en minskad fauna i Öresund, bland annat av tumlare, och även en viss negativ 
påverkan på våra ålgräsängar trots det viktiga arbete som bedrivits. Mer behöver göras! 

Denna havsmiljö hotas nu dessutom av förslaget till utfyllnad av Malmö Hamn och 
Lynetteholmen. Dessa projekt respekterar varken det svenska miljökvalitetsmålet eller FN:s 
globala mål för hållbar utveckling, mål 14, för Hav och marina resurser. Och Länsstyrelsen 
motsätter sig utfyllnad i Sundet och menar att de marina naturvärdena på utfyllda områden 
försvinner för alltid! Vi anser att vi måste värna om havets ekosystem vid framtida 
utbyggnader. 

Vi vill också att staden jobbar vidare med arbetet med att göra Öresund till ett 
Biosfärområde. Eftersom detta arbete ska drivas underifrån och involvera en bredd av 
lokala aktörer, från kommuner och företag till intresseorganisationer och ideella krafter, bidrar 
detta både till ekologisk och social hållbarhet. Därför vill vi att Malmö stad avsätter 
projektmedel för fortsatt arbete med detta.  

Vi anser även att vi måste fortsätta arbetet med att återskapa hamnbassängerna och 
även se till att vi kan nyttja möjligheterna till till exempel bad i dessa. För att utöka 
möjligheterna till citybad måste vi dessutom minimera riskerna för bräddning. Det kan vi 
göra genom att bygga ut avloppsledningsnätet för att kunna ta hand om mer vatten, 
och genom att skapa fler gröna och blåa stråk samt mer våtmarker i stadsområdet. Vi 
skulle också kunna följa Helsingborgs exempel och kräva att trerörs avloppssystem ingår 
i nybyggnation och dessutom anlägga nya dagvattenledningar i äldre bostadsområden, där 
vi har kombinerade ledningssystem 

Vi vill även se en separat / permanent finansiering för detta arbete - för om stadens 
kustarbete ska ge frukt måste det finansieras på ett kontinuerligt och stabilare sätt.  
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Miljönämnden 2024-03-21 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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§ 58 Remiss från stadsbyggnadsnämnden om Samrådshandlingar för 
del av kvarteret Innerstaden 9:173 m.fl. (Idrottskvarteret) i Stadion i 
Malmö, Dp 5833, MN-2022-11886 

MNN-2024-42 
 
Sammanfattning 
Syftet med detaljplanen är att göra det möjligt att tillföra byggnader och ytor med nya 
funktioner relaterade till idrott, utbildning och evenemang i Stadionområdets norra del. De 
nya funktionerna innebär att Stadionområdet kan få bredare verksamhet och stärka sin 
position i ett nationellt perspektiv. Detaljplanen syftar även till att utveckla områdets gröna 
kvaliteter. Miljöförvaltningen är positiv till detaljplanens syfte men tar i samrådsskedet inte 
ställning till förslaget till detaljplan, då det behöver kompletteras i vissa delar. 
 
Beslut 
1. Miljönämnden tar inte ställning till förslaget till detaljplan, utan anser att det behöver 
kompletteras enligt förvaltningens förslag till yttrande med tillägg av Eva Bertz (L), Sofia 
Hedéns (S) och Jesper Olssons (MP) tilläggsyrkande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V) och Gunilla Ryd (V) meddelar att de avser inkomma med ett särskilt 
yttrande, bilaga § 58 a. 
Helena Grahn (M) meddelar att hon avser inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 58 b. 
   

Yrkanden 
Eva Bertz (L), Sofia Hedén (S) och Jesper Olsson (MP) yrkar att i yttrandet lägga till 
följande punkt under rubriken "yttrande": 

•  
Mobilitetshusets placering behöver ånyo beaktas och då i först hand utgå ifrån ett 
miljö- och trygghetsperspektiv. 

Helena Grahn (M), Tobias Petersson (V), Gunilla Ryd (V) och Jenny Bengtsson (SD) yrkar 
bifall till Eva Bertz, Sofia Hedéns och Jesper Olssons yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om nämnden kan besluta enligt förvaltningens förslag med tillägg av 
Eva Bertz, Sofia Hedéns och Jesper Olssons tilläggsyrkande och finner frågan "Ja" 
besvarad. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-03-21 
• MN-2022-11886 - Yttrande miljönämnden 2024-03-21 
• MN-2022-11886 - Reservation MC SBN 2023-12-14 §334a 
• MN-2022-11886 - Särskilt yttrande MC SBN 2022-11-22 §363a 
• MN-2022-11886 - Särskilt yttrande SD SBN 2022-11-22 §363b 
• MN-2022-11886 - Särskilt yttrande V SBN 2022-11-22 §363c 
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• MN-2022-11886 - Särskilt yttrande SD SBN 2023-12-14 §334b 
• MN-2022-11886 - Dp 5833 Plankarta samråd 
• MN-2022-11886 - Dp 5833 Planbeskrivning samråd 
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Bilaga § 58 a        
    

 

Särskilt yttrande 

Remiss från stadsbyggnadsnämnden om Samrådshandlingar för del av 
kvarteret innerstaden 9:173 m fl. (Idrottskvarteret) i Stadion i Malmö, Dp 5833, 
MN-2022-11886 
Vi finner att planeringen med de nya Stadion kvarteren har många goda tankar och att man, 
enligt planen, verkar för att bygga ett område som i hög grad sätter besökaren och planeten i 
fokus. Vi finner dock att det finns vissa områden där stadens förvaltningar borde kunna vara 
mer progressiva.  

• Vi vill uppmana berörda förvaltningar att utreda möjligheterna att återbruka betongen 
från stadion, detta då betongen från denna tid bör kunna utgöra en mycket god 
pusselbit i framtida byggnation, och med det avsevärt bespara miljön.  

• Utreda möjligheten att på något sätt bevara en del eller delar av den gamla stadion 
som minnesmärke, alternativt att uppföra någon form av struktur i landskapet (t.ex. en 
trädallé) som visar på stadions forna plats. 

• Uppmana till att säkerställa tillräckliga ytor för gångstråk, till och från den nya stadion 
när man uppför nya byggnader på platsen, då många människor kommer att rör sig 
till och från evenemang på området. 

Miljönämnden 2024-03-21 

Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Gunilla Ryd (V) 
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Bilaga § 58 b           

 

Särskilt yttrande 

Ärende 17. Remiss från stadsbyggnadsnämnden om Samrådshandlingar för 
del av kvarteret Innerstaden 9:173 m.fl. (Idrottskvarteret) i Stadion i Malmö, Dp 
5833, MN-2022-11886 

Syftet med detaljplanen är att göra det möjligt att tillföra byggnader och ytor med funktioner 
relaterade till idrott, utbildning och evenemang i Stadionområdets norra del.  

Moderaterna hade en egen vision för stadionområdet. Vi önskade bland annat att det skulle 
byggas mer bostäder i området för att få till ett levande område vid dygnets alla timmar. 
Moderaterna har även drivit frågan om att området bör innehålla en ökad andel konceptbostäder. 

Moderaterna önskade även en annan placering av mobilitetshuset. Genom att placera 
mobilitetshuset längs John Ericssons väg slipper man att dra in trafiken i området. Nu riskerar 
man i stället köbildning genom området samt trafik nära en skola, vilket hade kunnat undvikas.  

Miljönämnden 2024-03-21 

Helena Grahn (M) 
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§ 59 Besvarande av nämndinitiativ från Jenny Bengtsson (SD) om 
miljöpåverkan efter upplopp i Malmö, MN-2024-911 

MNN-2024-43 
 
Sammanfattning 
På miljönämndens sammanträde 2024-01-25 väckte Jenny Bengtsson (SD) ett ärende 
genom ett nämndinitiativ i vilket hon föreslår nämnden att uppdra åt miljöförvaltningen att 
genomföra en utredning och kartläggning av miljöpåverkan till följd av upploppen som 
ägde rum i Malmö den 28 augusti 2020. Utredningen ska enligt förslaget i nämndinitiativet 
inkludera en bedömning av eventuella föroreningar, skador på grönområden, samt andra 
potentiella miljöproblem. Jenny Bengtsson föreslår också nämnden att implementera 
utbildningsprogram och informationskampanjer riktade mot både invånare och lokala 
organisationer för att öka medvetenheten om miljöpåverkan av sådana händelser. 
Miljöförvaltningen föreslår nämnden att avslå nämndinitiativet och att nämnden fortsätter 
att rikta sina resurser mot insatser som har störst nytta ur ett miljö- och hälsoperspektiv. 
För akuta eller oroliga händelser finns också rutiner i staden för att minska eventuella 
negativa konsekvenser. 
 
Beslut 
1. Miljönämnden avslår nämndinitiativet. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Jenny Bengtsson (SD) meddelar att hon avser inkomma med en skriftlig reservation, bilaga 
§ 59. 
   

Yrkanden 
Jenny Bengtsson (SD) yrkar att miljönämnden bifaller nämndinitiativet. 
Sofia Hedén (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer Jenny Bengtssons yrkande mot förvaltningens förslag och finner att 
nämnden beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-03-21 
• MN-2024-911-Nämndinitiativ från Jenny Bengtsson (SD) 
• MN-2024-911-Beslut miljönämnden 2024-01-25 § 19 
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Bilaga § 59       
     

 

Reservation 

MN-2024-911 Nämndinitiativ från Jenny Bengtsson (SD) om miljöpåverkan efter 
upplopp i Malmö 

Sverigedemokraterna väckte den 2024-01-25 ett ärende genom ett nämndinitiativ i vilket 
nämnden föreslogs att uppdra åt miljöförvaltningen att genomföra en utredning och kartläggning 
av miljöpåverkan till följd av upploppen som ägde rum i Malmö den 28 augusti 2020.  

Enligt Miljöförvaltningens bedömning innefattar kontroll- och tillsynsverksamheten insatser som 
ger mest miljönytta, och förvaltningen tillägger att flyg-, bil- och båttransporter samt industri står 
för den mesta negativa klimat- och miljöpåverkan. Vidare framlägger förvaltningen att påverkan 
på klimatet och på miljön i enstaka fall av upplopp i alla hänseenden bör vara jämförelsevis låg. 

Vi Sverigedemokrater anser att dessa typer av upplopp sällan belyses ur ett miljöperspektiv, och 
att det därför är en direkt förolämpning mot de medborgare som varje dag drar sitt strå till 
stacken för att skapa miljönytta, medan upploppsmakare kommer undan utan påföljder i 
proportion till den miljöskada de faktiskt orsakat. Arbetet för vår och framtida generationers 
miljö anser vi Sverigedemokrater ska genomsyra alla delar av samhället, inklusive händelser som 
av olika skäl är politiskt laddade, och därmed felaktigt får ett frikort från att granskas och utredas 
ur ett miljöperspektiv.  

Vidare anser vi Sverigedemokrater att händelser som förorsakar miljöskada, till skillnad mot vad 
som tas upp i miljöförvaltningens tjänsteskrivelse, inte ska ligga på tjänsteperson i beredskap utan 
istället utredas och kartläggas av för ändamålet relevanta myndigheter och experter. 

Med anledning av detta yrkar Sverigedemokraterna: 

-Att nämndinitiativet angående miljöpåverkan efter upplopp i Malmö (MN-2024-911) ska bifallas 

Då vi ej fick gehör för vårt ställningstagande reserverar vi oss mot beslutet. 

Miljönämnden 2024-03-25 

Jenny Bengtsson (SD) 

Med instämmande av 

Henric Lindau (SD) 
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§ 60 Beslut om arvode för deltagande under miljönämndens 
studiebesök, MN-2024-3237 

MNN-2024-51 
 
Sammanfattning 
Miljönämnden har som tradition två studiebesök per år för att bli uppdaterad inom olika 
områden som nämnden ansvarar eller verkar inom. Dessa studiebesök är uppdelade en för 
vardera terminen. Under maj månad år 2024 har miljönämnden ett planerat studiebesök i 
Köpenhamn. 
 
Beslut 
1.Miljönämnden beslutar att arvode samt ersättning för förlorad arbetsförtjänst utgår för 
samtliga ledamöter och ersättare som närvarar på studiebesöket i Köpenhamn den 21 maj 
år 2024. 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2024-03-21 
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